
 

 

     
Sekretariatet for Brønshøj-Husum Lokaludvalg 

Økonomiforvaltningen  

Til Kultur- og Fritidsforvaltningen  

 

   

      

  

Brønshøj-Husum Lokaludvalgs bemærkninger vedr. 

handleplan for fremtidens svømmetilbud 

Brønshøj-Husum Lokaludvalg fremsender hermed 

bemærkninger til forvaltningens høringsudkast til 

handleplan for fremtidens svømmetilbud. 

Udkastet har været behandlet i lokaludvalgets Social- 

og Sundhedsudvalg og Børne-, Unge-, Fritids- og 

Idrætsudvalg, hvilket har ført til følgende 

bemærkninger: 

 

• Der mangler tilbud til småbørnsfamilier (fx 

babysvømning) i København, men initiativlisten 

rummer umiddelbart ikke tiltag, der skal 

imødekomme den målgruppe. Vi har et ønske om bedre 

adgang til varmvandsbassiner og 

familieomklædning.  

 

 

• I det hele taget er omklædning i en stor gruppe 

en udfordring for mange. Selvom de færreste kan 

opfylde kropsidealerne, afholder det nogen fra at 

benytte faciliteter med fælles omklædningsrum. 

 

 

• Generelt er der kapacitetsudfordringer på 

varmvandsbassiner, og mange målgrupper ønsker 

adgang til varmtvandsbassiner. Offentlige brugere 

har svært ved at få adgang til 

varmtvandsbassiner, det kræver medlemskab af 

foreninger. Derfor er der ønske om flere 

varmtvandsbassiner i kommunen. Hvis man fx har 

gigt kan man fx gå til Gigtskolens 

varmtvandsbassin flere steder, men det er meget 

dyrt og Gigtskolen er privat og fungerer som en 
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aftenskole. Desuden er der ikke refusion fra 

Sygeforsikningen Danmark fordi Gigtskolen ikke 

har overenskomst med fysioterapien.  

 

 

• Det er en god idé at kigge nærmere på kapaciteten 

i svømmehallerne og lave tiltag, der kan give 

ekstra kapacitet og tiltag, der giver bedre 

udnyttelse af evt. ledig kapacitet. Det er vores 

oplevelse, at der er pres på både Tingbjerg 

Svømmehal og Bellahøj Svømmestadion. De tog den 

gamle svømmebad fra os, men egentlig fik vi 

aldrig noget nyt i stedet for som kan 

sammenlignes.  

 

 

• Kigger man på oversigtskortet på side 13, er der 

meget få svømmehaller i Brønshøj-

Husum/Vanløse/Bispebjerg-området, sammenlignet 

med resten af København. Hvis Bellahøj 

Svømmestadion skal profileres endnu mere som 

elitesvømmehal, giver det endnu mindre plads til 

offentlige brugere og foreningsbrugere.  

 

 

• Apropos havnebad - som vi dog ikke har i bydelen 

- er havnebadene er ikke tilgængelige for folk 

med fysiske udfordringer/handicap.  

 

 

• Det bør være selvskrevet, at skolebørn kan lære 

at svømme på begyndertrin eller mellemtrin. Det 

er kapaciteten ikke stor nok til som nu. 

 

• Vi har kigget på antallet af gæster i de 

forskellige svømmehaller. Det siger ikke så 

meget, for nogle haller er små – som Tingbjerg og 

Emdrup fx – men dog fuldt belagt.  

 

På vegne af Brønshøj-Husum Lokaludvalg 

 

Pernille Høholt, forperson for Social- og 

Sundhedsudvalget  

 

Jens Kristian Jensen, forperson for Børne-, Unge-, 

Fritids- og Idrætsudvalget 

 

Christoffer Rosenkrands, forperson for Brønshøj-Husum 

Lokaludvalg 
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